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Møtet begynte med møteevaluering fra forrige møte.  16 



 17 
Sak 70/12 Innkalling og saksliste 18 
Legges til orienteringer:  19 

- Humanisme-kampanjen 20 
- Nettsider 21 
- E-postbehandlede saker  22 

 23 
Sentralstyrets vedtak:  24 
 25 
 ”Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste med sakene Humanisme-26 
kampanje, nettsider, og E-postbehandlede saker lagt til under orienteringer.” 27 
 28 
Sak 71/12 Referat fra forrige møte 29 
Lyka ønsker å få med navnet Camilla når hun omtales. Det legges inn i referatet 30 
og brukes videre.  31 
 32 
Lyka er ikke lenger vara, men er rykket opp til fast medlem.  33 
 34 
Sentralstyrets vedtak:  35 
 36 
 ”Sentralstyret godkjenner referatet fra sentralstyremøte 31. august til 2. 37 
september.” 38 
 39 

Sak 72/12 Orienteringer 40 

a. Medlemsrekruttering 41 
Helene orienterte om at vi nå har 1015 betalende og 1684 innmeldte. Det kan 42 
anses som litt irriterende å ha nærmere 500 medlemmer som ikke har betalt 43 
kontingenten sin. Men det er slettes ikke unormalt.  44 
 45 

b. Økonomistatus 46 
 47 
Det er lenge siden sist vi så på regnskapet sammen og fikk en fullstendig 48 
oppdatering. Vi ligger greit an med tanke på årsregnskapet.  49 
 50 
Vi går gjennom noen av postene/prosjektene – kolonnene i regnskapet først.  51 
 52 
Rekruttering: 53 
Denne posten kommer til å øke en del fremover, fordi vi kommer til å besøke en 54 
del konfirmasjonslederkurs i tiden fremover.  55 
 56 
Sommerleir: 57 
Mangler inntekter, derfor ser underskuddet ut som at det er større enn det vil bli 58 
når alle postene i regnskapet er ferdigført. 59 
 60 
Aksjoner: 61 
Lønnen til Maarten er fremdeles ført på Lagdrift, skal flyttes til aksjoner.  62 
 63 
Internett:  64 



Fint å få ført OD-bidragsyterne på internett.  65 
 66 
Frifond:  67 
Hvordan ligger vi an med Frifond i år? Har delt ut hele årets tilskudd, har igjen 68 
beløpet vi fikk videreført fra i fjor, 123 000. Har fått søknader på omtrent 69 
60 000.  70 
 71 
 72 
Disse kommentarene handler om rader i regnskapet.  73 
 74 
Bidrag fra HEF:  75 
Da HEF vedtok bidraget til oss i fjor, hadde vi foreslått tre ulike scenarier i 76 
søknaden. I den største pakken hadde vi regnet med å finansiere en ny ansatt. 77 
HEFga oss den største pakken, men uten en ansatt. Vi visste dermed ikke det 78 
nøyaktige beløpet vi ville få. I utbetalingen kom samtidig også bidraget til 79 
humanisme-kampanjen. De 300 000 som står på internett skal føres over på 80 
aksjoner.  81 
 82 
Siden utbetalingen kom veldig sent i år på grunn av forsinkelser hos HEF, ble 83 
fordelingen av HEFs midler utover våre prosjekter gjort av økonomileder, ikke 84 
ved i den ordinære revideringen av budsjettet i juni.  85 
 86 
Lønn og honorar: 87 
Denne linjen manglet totalsum fra honorarene i totalbudsjettet (en feil i 88 
regnearket), og vi tapte dermed 10 000 i totalresultatet i budsjettet vårt da dette 89 
kom med. Vi har også slått sammen posten Lønn og sosiale kostnader med 90 
honorar for å gjøre det enklere å forstå.  91 
 92 
Reparasjoner og vedlikehold 93 
En tom post – vi budsjetterer ikke noe her fordi vi ikke tar høyde for det, men 94 
det kan dukke opp ting, og da trenger vi et sted å føre det.  95 
 96 
Lokaler 97 
Inneholder egentlig bare på driften av kontoret, resten føres på 98 
seminarkostnader.  99 
 100 
Totalt regnskap 101 
Noen poster går over to år, vi skal derfor gå litt i overskudd i år. Det kommer vi 102 
til å bruke opp i 2013.  103 
 104 

c. Styrets runde 105 
Helene: AU-møter på telefon og fysisk. Hatt hjemmekontor i nesten hele 106 
september. Vært på LNU-kurs i Photoshop, InDesign, retorikk, ordnet med 107 
lokallagsledersamling, pratet med valgkomiteen, vært på 108 
sommerleirevalueringsmøte, hatt samarbeidsmøte med HEF, vært og sett på 109 
filmen ”De andre” for å vurdere tilslutning til kampanje, planlagt 110 
sentralstyremøte, sakspapirer, jobbet med personalhåndboka, artikkel til Fri 111 
Tanke, mediestunt med Alber Saber, sommerleirsjefjobbing, sendt ut brosjyrer til 112 
lokallag, nyhetsbrev, koordinering i presentasjongruppa, blitt med i LU, jobbet 113 
med høstseminar og hatt skypemøte om det, lunsj med leder i Skeiv Ungdom, 114 
skrevet et brev om HU til alle konfirmasjonsledere i HEF med løsning for å få 115 



huket inn interesserte konfirmanter, oppdaterer veggen på kontoret med nye og 116 
flere bilder, hatt møte i Bergen med Daniel, Nordea-besøk for å endre disponent 117 
på konti, leiravisevaluering.  118 
Daniel: Vært på mail og docs, hatt møte med Helene i Bergen.  119 
Synøve: Vært på sitt første hovedstyremøte , hatt noen AU-møter, vært på 120 
hyttetur i Sirdal med Rogaland, jobbet en del med budsjettet, vært på Nordea-121 
besøk for å endre disponent, skype-møte i Organisasjonsutvalget, vært med 122 
internasjonalt utvalg på General Assembly i Amsterdam, jobbet en del med 123 
Org.Sem som hovedansvarlig for det. Behandlet mange frifondsøknader og vært 124 
med på sommerleirevalueringsmøte, skrevet sakspapir, svart Oslo lokallag om 125 
organisasjonsnummer i Brønnøysundsregisteret.  126 
Arnlaug: Vært på AU-møter, arrangert LLS, var med på kontaktkonferansen, 127 
vært på et hovedstyremøte som vara for Synøve, var med Hulda på stand på 128 
konfirmantkveld i Tønsberg, hatt kontakt med lokallag, 129 
sommerleirevalueringsmøte.  130 
Eigil: Vært på GA i Amsterdam, hatt skype-møte om høstseminaret, svart på 131 
mailer og jobbet med seminaret, jobbet med søknaden til HEF for høstseminaret.  132 
Mathias: Deltatt på Org.utvalget sitt møte, diskuterte på planleggingsmøte til 133 
høstseminaret, opprettet facebook-event til høstseminaret og utvekslet noen 134 
mailer. Deltok på kurslederkurs og holdt innlegg om HU der. 135 
Ivan-Louis: Hyttetur med Jæren i Sirdal, vært på mail.  136 
Hulda: Var på kontaktkonferansen med Arnlaug, sto på stand på konfirmant-137 
konsert-greie; mange sa de skulle melde seg inn, mailer og slikt.  138 
Lyka: Skype-møte om høstseminaret, lagd sakspapir om vinterseminaret, OD-139 
dag på kontoret.  140 
Sean: Vært på docs, rekruttert nytt styremedlem til Egersund, jobbet med LU, 141 
skrevet sakspapir.  142 
Marianne: Arrangert LLS, hatt en del skype-møter med LU, hatt masse kontakt 143 
med lokallagene sine.  144 
Anine: Var på GA-IHEYO i Amsterdam, jobbet med organisasjonsutvalgsting, 145 
spesielt vedtektene, deltatt på lokallagsting. 146 

d. Sekretariatet  147 
Budsjettarbeid, regnskapsarbeide, hatt ferie i Frankrike, og vært masse syk, 148 
sendt søknad til Fordelingsutvalget, jobbet med minifolder, visaregninger, 149 
oppstart av nye lokallag-administrasjon, Nordea-besøk for å endre disponent, 150 
kampanjer, administrert OD-dagen og jobbet med nettsider, hatt AU-møter, 151 
samarbeidsmøte med HEF, møtt ny ansatt i HEF, laget annonse til Fri Tanke på 152 
sommerleirtilbud, tekst til Fri Tanke, planlagt sentralstyremøte, sakspapirer, 153 
sommerleirevalueringsmøte, leiravisevaluering, brev til alle lokallagene om 154 
høstsesongen, medlemsoppdateringer, søknad til HEF. 155 
 156 

e. Internasjonalt  157 
Utvalget:  158 
Utvalget består av Lin-Marit, Amund, Anine og Eigil. Lin-Marit er valgt som leder i 159 
IU, og er HUs representant i HEFs internasjonale utvalg. 160 
IHEYO: Lennart Kolenberg er nå leder i European Working Group(EWG), Amund 161 
Bugge er valgt som sekretær i EWG. Lin-Marit er valgt inn i styret til IHEYO, som 162 
Comunications Officer. (Uttam Niraula hadde denne rollen før.)  163 
 164 
Amsterdam:  165 
Var på prostitusjonsmuseum og et museum for en forfatter.  166 



 167 
Anine har sendt inn orientering om turen på e-post:  168 
 169 
Det var en kjempefin og lærerik tur. Til tross for at man i flere år har hørt om 170 
hvor utrolig rotete IHEYO er, så er det ikke noe man kan innbille seg/være nok 171 
forberedt på. Det ga litt inntrykk å få høre at enkelte av 172 
medlemsorganisasjonene baserer sin største inntekstkilde på at medlemmene 173 
dør og testamenterer vekk penger, og at to forskjellige organisasjoner med 5km 174 
avstand ikke kan samarbeide fordi de har forskjellig språk. Det setter våre 175 
utfordringer litt i perspektiv. 176 
 177 
Det var ikke noe spesielt som ble tatt opp, med unntak av valget. Det ble også 178 
godkjent noen flere medlemsorganisasjoner, blant annet en i Italia, og en i 179 
Uganda. 180 
 181 
Vi fikk beskjed om å sende inn bilder av høy kvalitet som viser 182 
ungdomshumanisme, livlige bilder, folk som er i aktivitet, bilder som viser mye 183 
og gjerne med fine farger. 3-5 bilder. Det var også snakk om at det skulle være 184 
en konkurranse med premie til den organisasjonen som har de beste bildene. 185 
Her er det bare å lete i arkivene!  186 
 187 
Dette vil skje av internasjonale arrangement for neste år; 188 
* EWG-møte blir mest sannsynlig i Polen til neste år 189 
* GA(General Assembly) blir 23. mai i Romania (fortsatt litt usikkert) 190 
* 2. – 6. august i Brüssel – European Humanist Youth Days. De ville at vi skulle 191 
finne en (ambassadør?) i Norge og en av våre ansatte som kan være ansvarlig 192 
for vår delegasjon. Det ville være tema som - kunst, workshops, film, kreativitet. 193 
De håpte også at vi kanskje hadde noen som kunne holde en workshop om noen 194 
av de temaene, eller evt andre tema. De ville at man skulle få med flest mulig, 195 
og en artikkel om dette i Fri Tanke kunne kanskje vært bra. 196 
 197 
Registreringen åpner i februar og det vil koste omlag 100 EUR per person.  198 
Men hva inkluderer deltakeravgiften? Tanken er visstnok at det skal være på en 199 
skole/universitet. Blir det klasseromsovernattinger eller telt, eller begge deler?  200 
 201 
Det ble endel fritid og muligheter for å snakke med de andre organisasjonene, og 202 
Anine kom i kontakt med en dame(fra Belgia?). Hun fortalte om en aksjon de 203 
hadde hatt hvor de kjøpte en bil, kjørte rundt på festivaler og lot folk komme inn 204 
i bilen for så å ta bilde av seg selv med humanist-sitater. De fikk velge blant 205 
mange forskjellige sitater. Dette fungerte veldig bra, og de fikk flere tusen bilder. 206 
Målet i seg selv var å vise at humanisme er så mye mer enn en gjeng med 207 
hedninger som ikke tror på gud. Dette er kanskje en idé som vi kan 208 
bruke/videreutvikle i forbindelse med humanisme kampanjen? 209 
 210 

f. Lokallagsanalyse 211 
Helene har sendt ut skriv til kurslederne, og i tillegg til OS’ene i HEF, og har 212 
snakket med mange fylkesledere og instruktører. LU har også hatt en del kontakt 213 
med HEF-lag der nye HU-lag skal stiftes. Flere inviterer også HU på sine ting. 214 
HEF har begynt å huske på oss og invitere oss. Mer samarbeid rundt i fylkene, 215 
det er flott!  216 
 217 

g. Landsmøtesaker 2013  218 



Organisasjonsutvalget består av Mathias, Synøve og Anine.  219 
Organisasjonsutvalget har gått gjennom vedtektene og stusset over et par ting. 220 
Støttemedlemmene står ikke nevnt som ekte medlemmer, slik at de i prinsippet 221 
ikke kan delta på arrangementer.  222 
 223 
Studentlagene er også noe å holde øye med på – skal de få hete hva de vil? Hva 224 
med folk over 25 i områder nærme der det er studentlag, men utenfor laget?  225 
 226 
Vi må se på hvordan det er formulert om hvem som har stemmerett og 227 
myndighet på årsmøter i lokallagene. Det kan være litt uklart, og noen av 228 
reglene blir rare for studentlagene.  229 
 230 

h. Humanisme-kampanjen  231 
Plan fremover mot nyttår: Produksjon av informasjonsfilm og kampanjebrosjyrer. 232 
En del dekorering av bil, forbereder aktivitet rundt i lokallagene. Planlegger å 233 
starte for fullt i januar og at kampanjen varer ut ansatt-perioden. Maarten 234 
sjekker priser og muligheter for å kjøpe bil. Planlegger å kjøpe den i januar, på 235 
grunn av årsavgifter. Har det fint på kontoret og er engasjert.  236 
 237 

i. Nettsider 238 
Marit har tatt over prosjektet fra Dan-Raoul.  239 
  240 
Det er ganske vanskelig og tidkrevende å føre over arrangement-sider fra 241 
tidligere, må laste over bilder og tekst på veldig tungvint måte. Kan det være en 242 
ide kun å legge ut PDF-filer med utskrifter av arrangement-sidene fra tidligere 243 
år? Vi bruker en del av gamle bilder – må flyttes over og det tar tid. 244 
Det blir nødvendig med SSt-dugnad for å få ferdigstilt de nye sidene. Ivan-Louis 245 
kan bidra. Marianne (og eventuelt andre som har mac) kan gjøre mer 246 
oversiktsarbeide. (Og har ingen tid før 10. des.) Lyka og Sean bidrar også.  247 
 248 

j. E-postbehandlede saker 249 
Dette punktet er nytt under orienteringer. Her vil det gjøres kort rede for saker 250 
som har vært behandlet på e-post siden forrige møte.  251 
 252 
Haugalandet lokallag fikk innvilget 50 000 kr av Frifondsmidlene. 253 
Søknaden:  254 
Hei, vi kunne trengt litt penger her i Haugalandet lokallag. Vi har som dere kanskje vet, 255 
tenkt å arrangere en hyttetur til Sirdalen for alle lokallagene på vestlandet den 28. til 30. 256 
september. På denne hytta er det satt en begrensning fra Røde Kors (Som eier hytta) på 257 
40 mennesker. Det er nå 28 deltakere i tillegg så har vi  foredragsholdere som vil bli 258 
Maarten Andersen som skal fortelle litt om humanisme-kamoanjen, og Andreas Heldal 259 
Lund som skal fortelle generelt om humanisme. 260 
 261 
Etter rådslagning mellom oss i Haugalandet Lokallag og ytterligere lokallag sør i Rogaland 262 
har vi satt opp ett budsjett, med et totalt forbruk for leie av hytte, mat og drikke, 263 
transport og til aktiviteter til 50 000 kr. Vi vil da derfor søke om 50 000 kr til å holde 264 
dette arrangemantet 265 
 266 
Aktivitetene blir planlagt på forhånd slik at ingen vil stå i ro i et hjørne å kjede seg. 267 
Dette er noe vi som styre har hatt lyst til helt fra begynnelsen og vi har endelig fått til å 268 
arrangere dette. Alt er ordnet med hytte, foredragsholdere, program og planlagte 269 
reiseruter, det eneste vi mangler er midlene (penger) og det sitter dere på. Håper på et 270 
positivt svar og rask respons.  271 



 272 
Mvh Aleksander Våge,og resten av styret i Haugalandet lokalag 273 
 274 
Mer om søknaden kan man finne på Hypathia (HUs digitale arkiv) i mappen for 275 
økonomi og Frifond. (arkivnøkkel 23/2012) 276 
 277 

Sentralstyrets vedtak:  278 
 279 

”Sentralstyret innvilger Haugalandet lokallags søknad på 50 000kr.” 280 
 281 

Sak 73/12 Lokallagene 282 
Denne saken har eget referat.  283 
 284 

Sak 74/12 Valg av tema til vinterseminar 2013 285 
Lyka orienterte med bakgrunn i sakspapiret. Amund Bugge har foreslått mobbing 286 
og psykisk helse som tema. Saksbehandler ønsker seg også innspill til tittel hvis 287 
temaet faller i smak.  288 
 289 
Saksbehandler mener dette høres ut som et interessant tema. Det står i 290 
arbeidsprogrammet at alle sentrale seminarer skal synliggjøre livssynet vårt, så 291 
det må velges en vinkling som reflekterer dette.  292 
 293 
Tema er ikke bare interessant, men også viktig. Verken Ungdomsskoler eller VGS 294 
har nok penger å bruke på dette, men vi som interesseorganisasjon bør benytte 295 
denne muligheten.  296 
 297 
Tromsø hadde dette som seminar og syntes det var vellykket. 298 
Menneskebiblioteket var et veldig fint innslag der.  299 
 300 
Dette er et tema som vi ikke tror har vært spesielt mye tatt opp hos oss. Det kan 301 
fint knyttes til livssyn med tanke på omsorg og respekt for andre.  302 
 303 
Det er stor enighet i sentralstyret om at dette er en god vinkling. Vi trenger 304 
likevel en fengende og fin tittel.  305 
 306 
Sentralstyret kommer med forslag og IPU kan deretter bestemme. IPU ønsker 307 
innspillene til SSt.  308 
 309 
Vi må huske på at noen kan bli veldig påvirket av temaet på seminaret – viktig 310 
med et positivt fokus.  311 
 312 
Titler kan spille på  313 

- Har også noe med verdier og verdighet å gjøre 314 
- Mange har problemer med å føle seg alene 315 
- Prøver å ikke ha en tung og negativ tittel – dette er noe vi skal styrke oss 316 

med og lære av 317 
- Kan trekke inn lykke i tittelen 318 

Respekt for andre er sentralt  319 
- Verdighet sier ikke så mye om tema egentlig.  320 



- Mobbing og psykisk helse kan være undertittel 321 
- Normalitet og er ikke egentlig alle litt psyke?  322 
- Mobbing er mer av temaet – psykisk velvære  323 
- Forskjell på psykiske ting og syk  324 
- Mye vekt på psyk gir vekt til schizofreni og ikke helse som sådan.  325 
- Fokuserer på den friske biten av det. 326 
- Tittel som spiller mer på mobbing. Det er en mer naturtilstand å prøve å 327 

være verdt mer enn andre. Likeverd og hva vi har til felles 328 
 329 
Tittelforslag med stemmer fra runde med fri stemming med ubegrenset antall 330 
stemmer:  331 

- Jo mere vi er sammen 1 332 
- Samholdsglede 2 333 
- Sammen for psykisk helse 4 334 
- Gal uten gud? 3 335 
- Sammen er vi sterke 6 336 
- R.e.s.p.e.c.t – find out what it means to me? 3 337 
- Psyk er også syk  338 
- Mobbefri sone  339 
- Samhold for helse 2 340 
- Happy Human 5 341 
- Alle kan gjøre en forandring 1 342 
- Psyk, psykere, psykest 3 343 
- Vi er ikke så forskjellige, after all  344 
- Folk er folk 2 345 

 346 
Stemming over de med 4 poeng eller mer, to stemmer per person:  347 

- Sammen for psykisk helse 2 348 
- Gal uten gud? 1 349 
- Sammen er vi sterke 5 350 
- R.e.s.p.e.c.t – find out what it means to me?  5 351 
- Happy Human 4 352 
- Psyk, psykere, psykest 2 353 

Ekstrastemme: 3 354 
 355 

Stemming over de med 4 eller flere, en stemme fra hver:  356 
- Sammen er vi sterke 4 357 
- R.e.s.p.e.c.t – find out what it means to me? 3 358 
- Happy Human 4 359 

 360 
Siste avstemning: 361 

- Sammen er vi sterke 6 stemmer 362 
- Happy Human 5 stemmer 363 

 364 

Sentralstyrets vedtak:  365 
 366 
”Livssynsseminaret vinteren 2013 har tema mobbing og psykisk helse, med 367 
tittelen Sammen er vi sterke.” 368 



Sak 75/12 Evaluering av sommerleir 2012 369 
I denne saken ble leirsjefenes evaluering lagt frem, og det åpnes for videre 370 
innspill fra sentralstyret. 371 
 372 
Tidlig i denne saken ble det fremmet forslag om å gi valgkomiteen (som var 373 
tilstede for å observere og intervjue sentralstyret) talerett i resten av møtet. 374 
 375 
Votering:   376 
For: 7 personer 377 
Kontra: 2 personer 378 
 379 
Valgkomiteen innvilges talerett i møtet.  380 
 381 
Tema og program 382 

- Bra tema. Bra at innlederne hadde ulike vinklinger rundt det.  383 
- Folk hadde mye utbytte av det. Gode innføringer på hvordan ting henger 384 

sammen. Positiv til temaet og programmet.  385 
- Litt mye gjentakelser av innholdet hos innlederne – samme budskap kom 386 

igjen. Generelt kunne kanskje innlederne vært mer ulike, skulle gjerne 387 
hatt mer praktiske oppgaver, mer differensiert.  388 

- Kunne gjerne hatt noen deler der vi fikk tenke litt videre – litt utfordringer.  389 
- Programmet ble bra, men til neste år ønsker vi mer annet enn foredrag.  390 
- Virket som at en del av deltakerne ikke helt skjønte poenget – burde 391 

kanskje vært vinklet litt mer filosofisk – litt mer utfordrende.  392 
- Kanskje ikke alt går inn med en gang, men fint å ha vært gjennom det.  393 

 394 
Påmeldinger og deltakere 395 

- Folk meldte seg på litt sent – litt vanlig at det blir sånn. Ca. 25 personer 396 
benyttet seg av juletilbudet. Fortsetter med det i år.  397 

- Størrelsen på leiren var god, men det var ikke noen naturlig møteplass 398 
der.  399 

- Vi åpnet peisestua under brakka veldig sent, men neste år kommer vi til å 400 
la den være åpen under hele leiren.  401 

- Antallet passer greit med den formen for sommerleir som vi har. Hvis vi 402 
får flere deltakere må vi gå over til en mer festivalliknende form.  403 

 404 
Oppgavefordeling i Sentralstyret 405 

- Bakprogrammet var bra, ga veldig greit med oversikt over oppgaver. Fint 406 
med morgenmøter. 407 

- Litt lite kommunikasjon mellom ledelse og SSt. Hvem gir beskjeder, hvem 408 
skal deltakerne høre på.  409 

- Bør ha lenger tid med basisgruppene hver morgen. Nesten ikke tid til 410 
leking med gruppene.  411 

- Kommunikasjon mellom BGL og ledelsen litt dårlig. Kunne vært greit også 412 
å ha et møte om kvelden der man kan lufte ting og BGL kan gi 413 
tilbakemeldinger.  414 

- Kan prøve at BGL har møte først og så leirledelsen?  415 
- Deltakerne savnet også å møtes alle sammen, det skal inn i programmet 416 

neste år.  417 
- Hadde vært fint å ha en felles samling om morgenen for alle sammen. 418 

Husk å leke både i BG og i fellessamlinger.  419 



- Bedre å kjøpe inn nye t-skjorter med Basisgruppeleder heller enn å bruke 420 
SSt-skjorter.  421 

- Vi vurderer også at det blir et krav om å være med på forberedelsesdagen 422 
hvis man skal være BGL.  423 

- Forberedelser gir gode resultater.  424 
 425 
Organisering av reise 426 

- Leirstedet er nærme Gardermoen, og det var lett å få til reisen for talere.  427 
- Reisen gikk greit. Det var mye styr da vi skulle inn i bussene herfra. En 428 

god del som måtte vente lenge på flyplassen, men det ble en ekstra sosial 429 
runde. Hadde funket bedre om alle visste hva de skulle gjøre før de kom.  430 

- Skal jobbe litt med logistikken til det neste år. 431 
- Innspill fra Jæren – ønskelig å fly, togturen og reisen blir veldig lang for 432 

dem. Hordaland tok også tog i år.  433 
 434 
Sosialt miljø  435 

- Veldig mye grupperinger, oppdelt, vanskelig å komme og gå i gruppene 436 
man ønsket.  437 

- Enig i det. Foreslår å integrere deltakerne mer, jobbe for å slå sammen 438 
gruppene.  439 

- Var vanskelig å være leirledelse også – stemningen endret seg når en 440 
grønnskjorte kom inn.  441 

- Daniel fikk høre nettopp det: ”Daniel, du pleide å være en av oss”.  442 
- Stort aldersspenn med overvekt av yngre deltakere.  443 
- Folk var veldig spredt – man lurer på hvor folk er! 100 deltakere, men jeg 444 

ser ingen!  445 
- Kanskje noe av splittelsen hadde med stedet å gjøre.  446 
- Bør ha obligatorisk allmøte for å bryte ned de sosiale murene. Det var for 447 

mange ulike steder å være.  448 
- Koselig selv om det var litt drama. God stemning. Vanskelig å få alle til å 449 

trives med så stort spenn.  450 
- Det var noen som gikk alene. Fint at lederne tok tak i det og snakket med 451 

deltakerne. Filip Haaland var veldig flink til å inkludere folk.  452 
- Bør også være flinkere til å ansvarliggjøre deltakerne for det sosiale 453 

miljøet. Minne folk på å være inkluderende, få med folk, være bevisst på 454 
at alle som deltar på leir skaper miljøet.  455 

 456 
Stedet  457 

- Få nøkler til soverommene, personalet var litt vriene på noen ting.  458 
- Stedet er spredt med få hengesteder. Til neste år kan vi stenge 459 

gymsalbygget litt senere og der er det et oppholdsrom.  460 
- Vi burde være strengere på hvor folk kan være. Må ha bedre kontroll på 461 

hvor folk skal sove.  462 
- Flere nøkler kan også være med å bidra til at man ikke føler seg så isolert 463 

og ”trygg” på rommet at man vil ta med noen inn på rommet som ikke 464 
hører til der og samtidig sperre den andre romboeren ute.  465 

- Håper å få til mer bading neste år – kanskje også en tur for alle.  466 
 467 
Maten  468 

- Skolen har fått beskjed om å bli bedre på vegetarmat.  469 
- God fisk!  470 

 471 



Leiravis 472 
- Helene og Marit har hatt evaluering med Dan-Raoul.  473 
- Neste år satser vi kanskje på en hovedredaktør og en assistentredaktør så 474 

man kan veksle på arbeid og slippe å jobbe så sent. Da er det nok 475 
ønskelig å gi to personer gratis leir.  476 

- Dumt at vi ikke fikk til å koordinere utdeling av leiravisen i forbindelse 477 
med vekkingen (som i fjor).  478 

- Har oppsettet fra leiravisen lagret i InDesign så vi har et utgangspunkt.  479 
- Ordningen med leiravisen og den avsperrede redaksjonen er litt 480 

problematisk – de blir ganske isolerte. Fint å vurdere nye løsninger. 481 
- Eigil sier det var for tungt både å være leiravis og SSt – måtte melde seg 482 

ut av avisen.  483 
- Problem med dårlig utstyr med tanke på skrivere. Var ikke nok printet ut 484 

når man skulle begynne å brette.  485 
- Herdis (valgkomite) følte hun fikk være med litt på alt, følte ikke det 486 

begrenset deltakelsen.  487 
- Brettingen var vanskelig å få til for SSt. Mulighet for å ha A3-utskrift eller 488 

løsning med ett ark uten bretting? Må kanskje bare ha flere vakter til 489 
brettingen.  490 

 491 
Kriseberedskap 492 

- Bra at det alltid var en person som hadde allnøkkel som var sovende 493 
nattevakt, men følte likevel at det var en høy terskel for å banke på.  494 

- Forberedelsene – vi hadde trygg-opplegg og risikoanalyse.  495 
- Synes vi hadde god HMS-opplæring på forberedelsesdagen, med 496 

oppgaver, det var bra.   497 
- Avstanden mellom ledelsen og deltakerne ble for stor og det tydeliggjøres 498 

av at ledelsen lager en egen klynge siden de til en viss grad blir ekskludert 499 
av de andre klyngene.  500 

- Sean ble kontaktet av noen om natten som hadde mistet nøkkel. Fint å 501 
merke av rommene til de som er BGL/Sentralstyre.  502 

- Folk skal jo ikke rammes heller av at de deler rom med 503 
Sentralstyremedlemmer.  504 

- En bakdel med å merke SSt-medlemmers dører er at folk kommer innom 505 
hele uka. Når vi har en person som er nattevakt er det bare en natt og det 506 
blir tatt hensyn til senere.  507 

- Mange hensyn å ta. De ansatte skal ha ro om natten og egne rom. Men 508 
det var en stor fordel å ha Helene på Hotellet. Det at ledelsen hadde eget 509 
hus lagde også litt avstand.  510 

- Viktig også at det ikke er for mange, og aller helst bare en person som har 511 
oversikt over hva som har skjedd i løpet av natten, så vi ikke går glipp av 512 
viktig informasjon om deltakerne.  513 

 514 
Støttekontakt  515 

- Litt mange folk som fikk ansvar for deltakeren som trengte hjelp. Det var i 516 
hovedsak to hjelpere som hadde ansvar. På starten hadde vi bolker der 517 
alle i SSt hadde en liten stund.  518 

- Dårlig informasjon i forkant om ordningen.  519 
 520 
Kiosk/Handling  521 

- Ganske grei organisering av kiosken. Kunne kanskje bedt om større utvalg 522 
i kiosken.  523 



- Butikkturene gikk også greit, ble greit organisert.  524 
- Føler det var litt flaks at det gikk bra på butikkturen. Kunne kanskje vært 525 

mer nøye organisert. Greit å gi tydelige beskjeder og å ikke la folk gå 526 
alene i butikkene.  527 

- Kunne vært organisert etter basisgrupper? Ikke alle BGL som hadde lyst. 528 
Kan ta utgangspunkt i basisgruppene. Kan gi BGL den oppgaven om 529 
nødvendig.  530 

- Informer i pakkelista om at de skal ha med seg brus og godteri.  531 
- Unødvendig å dra på kjøpesenter fremfor vanlig matbutikk. Det senteret er 532 

det nærmeste. Kunne også organisert det til bare å gå i matbutikken.  533 
Grunnen til at vi gikk dit er at det var nærmest.  534 

- Mange syntes det var helt supert at det var H&M der.  535 
- Mistet litt kontroll over deltakerne. Noen av deltakerne kjøpte ting de ikke 536 

skulle mens de var i vår omsorg.  537 
- Med egendrevet kiosk har vi også kontroll på tilbudet.  538 
- Burde vært salg av HU-effekter /bøker på leiren!  539 

 540 
Generelt  541 

- Leggetiden var problematisk. Det ble problematisk at vi på morgenmøtet 542 
ble gitt beskjed om en leggetid og at det ble gått imot av andre i 543 
Leirledelsen, noe som førte til at Sentralstyret mistet autoritet.  544 

- Helene fikk en del klaging fra deltakerne om at ingenting skjedde på leiren 545 
om kvelden,  så hun sendte dem i gymsalen. Helene snakket med HC og 546 
tok en beslutning om å utvide leggetiden og glemte dessverre å sende 547 
melding til SSt. Det var en legitim feil og det beklager hun.  548 

- Nøkkelsystemet og leggetidene var kaotisk, men det ble håndtert bra av 549 
leirledelsen. Deltakerne har ikke innsikt i det arbeidet som ligger bak.  550 

- Kommunikasjon er viktig! Ledelse og BGL må kommunisere mer.  551 
- Forberedelsesdagen begynte litt for tidlig for de som kom langt fra.  552 
- I fjor kom man dagen før, i år prøvde vi å spare noen kroner, men vi 553 

prøver nok ikke det igjen neste år – da kan de som trenger komme 554 
kvelden før.  555 

- Ulovlig å bruke snus og røyk – som alkohol? Nei, det er lovlig å bruke, 556 
men ulovlig å kjøpe. Viktig at ikke SSt kjøper inn til de som er for unge.  557 

- Vi kan ikke drive sånn detaljstyring med røyk og snus.  558 
- Mange foreldre sender barna med trygghet om fravær av alkohol, og det 559 

kan de fremdeles stole på. Burde det samme gjelde for tobakk? 560 
 561 
Det ovenstående rommer en del konstruktiv kritikk, men Sentralstyret sier at de 562 
absolutt kan konkludere med at det var en bra leir!  563 
 564 

Sak 76/12 Revidering av personalhåndbok 565 
Sean forlot rommet for å snakke med valgkomiteen, og har ikke lenger 566 
stemmerett i saken. Ivan-Louis fikk stemmerett i saken.  567 
 568 
Helene orienterte med bakgrunn i sakspapiret, endringene nevnes under.  569 
 570 
Sekretariatet og AU-møter 571 
Foreslår at sekretariatet som hovedregel skal være med på AU-møter, ikke 572 
lenger må.  573 
 574 



Forslag fra Mathias: ”Sekretariatet er som hovedregel representert på AU-575 
møter”.  576 
 577 
Avspasering og trening:  578 
Foreslår noen ordmessige endringer om trening, da det sto at ansatte kunne 579 
trene i avspaseringstid. Endrer til i arbeidstiden.  580 
 581 
Det kan hende intensjonen var å gi anledning til avspasering i kjernetiden – til 582 
bruk til trening. Det blir en kostnad for organisasjonen å tillate de ansatte å 583 
trene i arbeidstiden.  584 
 585 
Avspasering og overtid  586 
Foreslår også å endre avsnittet, som er på 50% av satt timelønn, blir utbetalt.  587 
”Overtidstimer blir avspasert, og overtidstillegget blir utbetalt. ” 588 
 589 
Endret behandlingstid 590 
Foreslår å sette revisjon av personalhåndboken annethvert år istedenfor hvert.  591 
 592 
Voteringssekvens:  593 
 594 
Forslag om å endre periode for personalhåndboken til 2013-2015:  595 
For: 9 personer 596 
Kontra: ingen personer 597 
 598 
Forslag om endring på side 8; Sekretariatet og AU-møter: 599 
For: 9 personer 600 
Kontra: ingen personer 601 
 602 
Forslag om å endre forhold for trening i arbeidstiden:  603 
For: 7 personer 604 
Kontra: ingen personer 605 
Avholdende: 2 personer  606 
 607 
Forslag om å legge til spesifisering av overtidstillegg til 50% av timelønn: 608 
For: 8 personer 609 
Kontra: ingen personer 610 
Avholdende: 1 person 611 
 612 
Alle endringene ble vedtatt.  613 
 614 
Votering over å vedta hele personalhåndboka som en helhet:  615 
For: 9 personer 616 
Kontra: 0 personer 617 

Sentralstyrets vedtak:  618 
 619 
”Sentralstyret godkjenner personalhåndboken for 2013-2015 med følgende 620 
endringer fra forrige versjon: 621 



 622 

AU-møter 623 
Disse møtene blir holdt jevnlig, som regel, med to ukers mellomrom. 624 
Sekretariatet må være representert på disse møtene. 625 
 626 
Endres til:  627 

AU-møter 628 
Disse møtene blir holdt jevnlig, som regel, med to ukers mellomrom. 629 
Sekretariatet er som hovedregel representert på disse møtene. 630 
 631 
OG 632 

Timelister 633 
HUs ansatte har mulighet til å benytte inntil to timers avspasering pr. uke til 634 
fysisk aktivitet innenfor kjernetiden. Det er frivillig å benytte seg av dette 635 
tilbudet. 636 
 637 
Endres til: 638 

Timelister 639 
HUs ansatte har mulighet til å benytte inntil to timers arbeidstid pr. uke til fysisk 640 
aktivitet i arbeidstiden, i samråd med leder. Det er frivillig å benytte seg av dette 641 
tilbudet.  642 
 643 
OG 644 

Overtid 645 
Overtid regnes ved pålagt arbeid ut over 9 timer på én dag eller mer enn 40 646 
arbeidstimer på én uke. 647 
 648 
Overtidstimer blir avspasert, og overtidstillegget blir utbetalt. 649 
 650 
Endres til: 651 

Overtid 652 
Overtid regnes ved pålagt arbeid ut over 9 timer på én dag eller mer enn 40 653 
arbeidstimer på én uke. 654 
 655 
Overtidstimer blir avspasert, og overtidstillegget, som er på 50% av satt 656 
timelønn,  blir utbetalt.” 657 
 658 

Sak 77/12 Budsjett 2013 659 
Økonomileder har tatt utgangspunkt i fjorårets og årets regnskap. Tar 660 
utgangspunkt i planer vi har lagt, arbeidsprogram og sentralstyrets planer.   661 
 662 
Vinterseminaret har vi tatt utgangspunkt i 60 deltakere, og et litt mindre seminar 663 
på høstseminaret.  664 
 665 



Har satt av mye penger på kampanjen. Sommerleiren er også vår største 666 
budsjettpost. Har tatt utgangspunkt i årets bruk. Har satt av penger til 667 
foredragsholdere for å sikre bedre standard på det etter ønske fra årets 668 
sommerleirsjef.  669 
 670 
Saksbehandler ber SSt om å se nærmere på resultat – den siste linjen under 671 
hvert prosjekt. Påpeker at det er fint å bruke mye penger på aksjoner og 672 
rekruttering. Synøve forklarer at hun har satt det opp slik at vi prøver å gå i null 673 
på arrangementer – vi skal ikke tjene eller tape på det.  674 
 675 
En post det er vanskelig å beregne nå er internasjonalt. Vi har i 676 
arbeidsprogrammet at vi skal sende en betydelig delegasjon til European 677 
Humanist Youth Days i Brussel neste år. Men vi ikke egentlig råd til å sette av så 678 
mye på den reisen. 679 
 680 
Spørsmål til budsjettet 681 
Hvor får vi penger fra til internasjonalt?  682 
Fordelingsutvalget, som gir penger to år senere basert på aktivitet. I 2011 var 683 
det lite aktivitet, så det blir lite penger inn på den posten.  684 
 685 
Vi kan også søke ulike institusjoner og potter og midler. LNU, EU, UD, Aktiv 686 
Ungdom er noen forslag. 687 
 688 
Lønn og sosiale kostnader til sommerleiren?  689 
Mangler penger på regnskapet fra 2012 – er ikke utbetalt enda. I tillegg har vi 690 
slått sammen pengene til lønn og honorarer til innledere.  691 
 692 
Hva er det grønne feltet med  51 000 kroner på Internasjonalt? 693 
Vi har skilt ut det vi ser for oss å bruke på reisen til European Humanist Youth 694 
Days. Vi tenker at vi setter av en pengesum og senere avgjør hvordan disse 695 
pengene blir brukt når vi finner ut hvor mye deltakeravgiften blir og hva vi skal 696 
kreve av deltakerne.  697 
 698 
Det er en ulikhet i matestimatet på OrgSem fra i fjor til i år.  699 
Budsjetteringen er ulik fordi vi har tatt utgangspunkt i vinterseminaret på mat, 700 
opphold og reise. Vi har ikke modellert etter Org.Sem fra i fjor på grunn av en 701 
justering av ønsket antall deltakere.  702 
 703 
Kan vi bruke mer av HEF-midlene på internasjonalt? 704 
Det bør ikke være noe galt i bruke 50 000 fra HEF på internasjonalt. Joda, vi 705 
velger selv hva vi bruker pengene på. Men seminarene våre gavner dem fordi de 706 
får medlemmer og gode medlemmer av det. Det er ganske symbolsk. Men de 707 
ønsker jo at vi skal bruke deres stemmer i IHEYO også. Når vi gjør det dekker de 708 
reisen. Det er mest ulike måter å se det på hva vi bruker HEF-bidraget til. Det 709 
virker lurt å sjekke ut ulike ordninger for å bruke HEF-midlene på noe som 710 
gavner lokallagene med internasjonal aktivitet. Kan skrive en utfyllende søknad. 711 
Vi kan jo alltid søke penger til reisen også. 712 
  713 
Fremmed tjeneste – hva er det?  714 
Det er betaling for arbeid utført, men det betales til et selskap eller foretak, ikke 715 
en enkeltperson (altså er det ikke lønn). Det er regnskapsmessig ulikt, siden det 716 



er annerledes med skattesatser og arbeidsgiveravgift. Vi faktureres gjerne for 717 
fremmed tjeneste av grafiske designere, revisor, band og enkeltmannsforetak.  718 
 719 
 720 
Andre kommentarer 721 
Det mangler deltakeravgifter på flere av seminarene.  722 
 723 
Mangler ”bidrag fra HEF” på rekruttering.  724 
Rekruttering går i minus fordi vi vil bruke egenkapital på det.  725 
 726 
Høstseminaret har blitt mindre også. Vi velger det uansett nå hvor stort vi skal 727 
ha det seminaret til neste år.  728 
 729 
De 51 000 i budsjettet til internasjonalt er ikke spesielt mye. Helene ønsker å 730 
jobbe for å sende en betydelig delegasjon. 731 
 732 
Saksbehandler minner om at dette er et forslag, om Sentralstyret ønsker 733 
omprioritering er det åpent for det. Minner også om at planen er å vedta dette 734 
som et foreløpig budsjett, deretter vedtar vi det endelig i februar når regnskap 735 
for 2012 foreligger, og deretter blir det revidert i juni.  736 
 737 
Marit og Synøve ser på nytt utkast til budsjett og leverer nytt utkast til 738 
sentralstyret i morgen.  739 
 740 
Et nytt forslag til budsjett med justeringer fra diskusjonen ble lagt frem 741 
før resten av denne diskusjonen. En del kutt er også gjort.  742 
 743 
En gjennomgang av de største endringene:  744 
 745 
Lagdrift  746 
Kjøp, inventar data – nedjustert til 10 000. Vi har klargjort kontoret til tre 747 
ansatte, det er ikke planlagt neste år. Vi skal flytte i 2014 og setter heller av mer 748 
da.  749 
Porto – nedjustert da vi brukte mye på porto i forbindelse med utsendning av 750 
sommerleirdrops 751 
 752 
Sommerleir  753 
Justert deltakeravgift – at lokallag som sender mange observatører betaler selv 754 
 755 
Ført inn deltakeravgift på OrgSem, Vinterseminar og høstseminar  756 
 757 
LLS 758 
Hevet matutgiften 759 
 760 
Seminarer 761 
Endret antall deltakere og utgifter på seminar hvert seminar.   762 
 763 
Sommerleir 764 
Budsjettert med litt varesalg med t-skjorter og bøker. 765 
Lagt inn offentlig støtte – tema er demokrati og menneskerettigheter – vi bør 766 
kunne søke på prosjektmidler til dette.  767 
 768 



Fremmed tjeneste fordi vi tenker at de eksterne midlene må brukes på spesielle 769 
prosjekter som Model United Nations. Da må vi også sette av midler til revisor 770 
for rapportering.  771 
 772 
Internasjonalt 773 
Har fremdeles skilt ut 51 000 til reisen til Eureopan Youth days, dette vil posteres 774 
på reiser og opphold.  775 
 776 
GENERELT 777 
Slik budsjettet er lagt frem nå, er det ikke rom for all aktiviteten vi ønsker oss, 778 
omtrent 100 000 i kostnader må kuttes. Sentralstyret bes budere hva som er 779 
viktigst og fjerne det som kan kuttes.  780 
 781 
DISKUSJON OM HVA SOM SKAL KUTTES  782 
Presentasjonsgruppa har vært veldig viktig for oss, og har kanskje ikke økt 783 
medlemstallene våre rent direkte, men det har helt klart økt vår synlighet i HEF 784 
og deres bidrag til oppstart av våre nye lokallag.  785 
  786 
AU-overlapping 787 

- Veldig nyttig samling. Godt med en helg å bli godt kjent, være intenst på 788 
kurs sammen. En helt annen stemning.  789 

- Fint å komme vekk fra huset, for å komme sammen som AU.  790 
- Veldig tørt å være på huset, fikk lite ut av det da. På reise er det en helt 791 

annen setting, bli kjent. Det er viktig å bli godt kjent og at man kan stole 792 
på hverandre.  793 

- Viktig, men kanskje ikke det viktigste i verden.  794 
- Kan kanskje kutte litt, dra i skogen, men ikke til Vestlandet.  795 
- Kan hende AU ikke har flyttet til Oslo enda uansett, så reisen blir vanskelig 796 

å estimere kostnaden av.  797 
 798 
Sosial sentralstyresamling  799 

- Denne diskusjonen handler om en samling, men det er også mulig å kutte 800 
i den sosiale omgangen på møtene; bowling, mat på restaurant.  801 

- I år hadde vi ikke sosial sentralstyresamling. Bør kunne kuttes. Vet ikke 802 
hvilket utbytte vi har av det. Viktigere med seminarer for medlemmer.  803 

- Heller kutte den hele helgen enn de sosiale godene på selve møtene.  804 
- Det sosiale er veldig nyttig å se sosiale settinger og ulike samspill, også 805 

for organisasjonen generelt.  806 
 807 
Sentralstyremøter sosiale goder 808 

- Ut og spise og bowling koster 3 000 kroner. Spiser vi inne er det nærmere 809 
1000, så vi kan spare 2 000 kroner per møte.  810 

- SSt-møter sine sosiale ting er mindre viktig enn det som er til for alle 811 
medlemmene.  812 

- Ikke bra å kutte alt sosialt, går ut over møteeffektivitet og motivasjon.  813 
 814 
Lokallagsledersamling  815 

- Hvis den kuttes må i alle fall OrgSem opprettholdes i sin fulle form.  816 
- Sparer mer penger per deltaker enn de andre samlingene.  817 

 818 
Internasjonalt  819 

- Kutte godet å sponse folk på Spring Weekend 820 



- Kan kutte en person til GA.  821 
 822 
Aksjoner  823 

- Kutte innkjøp av bil 824 
 825 

Org.Sem  826 
- Kan be om mer støtte fra lokallagene der.  827 
- Dumt å bruke mye penger fra lokallagene. Noen er ikke så oppegående. Vi 828 

lokker dem til å delta når de vet at det er enkelt å delta. Sammenliknet 829 
med LLS, folk vil gjerne slippe å bestille reiser. Går an å gjøre det enkelt 830 
også, enkelt å søke om midler til det. Lokallaget betaler på faktura, de må 831 
ikke styre med det. Men da må vi ha tett oppfølging på at de kommer. Blir 832 
mer forhåndsarbeid om vi skal følge dem opp tettere.  833 

- Det er viktig at det er lett å komme på Org.Sem. for lokallagene. Helst 834 
sette en jevn og litt høyere deltakeravgift her.  835 

 836 
Høstseminaret  837 

- Det har dårligere respons enn det vi trodde, og er for en liten del av 838 
målgruppa vår.  839 

- Det er dumt at eksamensperioden kræsjet med årets seminar, men så lav 840 
oppslutning bør ikke telle mot seminaret neste år. 841 

- Kutte i antall deltakere er greit.  842 
 843 
Rekruttering 844 

- Kan kutte litt der for å bevare sosiale ting i SSt.  845 
- Må være flinke til å besøke der HEF betaler, heller enn å blåse i hele 846 

prosjektet.  847 
 848 
Sommerleir 849 

- Vanskelig å kutte noe her.  850 
 851 
 852 
Det foreslås å kutte  853 

- Spring Weekend (gøyalt seminar i Nederland) 854 
- Sosial SSt-samling 855 
- Lokallagsledersamling 856 
- Kutte litt i Org.Sem – Lokallag betale for reisen selv?  857 
- Litt på sommerleir 858 

 859 
 860 
Nytt forslag fra Synøve:  861 

- Heve deltakeravgift til 1500 på OrgSem. Dyrt for Oslo-boere, men dekker 862 
reisen til deltakerne landet over. Gir 40 000 ekstra der. Opprettholder 863 
størrelsen på arrangementet. Spesifisere at lokallagene skal betale dette, 864 
ikke enkeltpersoner. Blir selvfølgelig greit å søke frifondsmidler til dette.  865 

- Kutter lokallagsledersamling 866 
- Kutte enten å hjelpe folk på Spring Weekend eller Sosial SSt.  867 
- Da når vi summen.  868 
- Minner om at vi får noe støtte to år etter internasjonale aktiviteter.  869 

 870 
Diskusjon om det er best å kutte sosial sentralstyrehelg eller internasjonalt 871 

- Teambuilding er bra for sentralstyret 872 



- Spring Weekend er deltakelse på et sosialt arrangement i Nederland.  873 
- Prøver å profilere oss i utlandet, da må vi delta der ute!  874 
- Har gått greit uten SSt-helg sammen i år.  875 
- Nyttig for AU å vite hvem man kan kontakte om å gjøre ulike ting på en 876 

sosial helg, og bli kjent med folk.  877 
- Får mye mer for pengene på sosial sentralstyrehelg, fremfor at tre 878 

personer drar til utlandet og har det moro.  879 
- Enig i at det er mye mer for pengene med SSt-helg, men det er allerede 880 

mye SSt-arbeid, og da er det den som ryker ut for de som har mye å 881 
gjøre.  882 

- Sosial helg kan også bety at vi setter av mer tid og penger på 883 
overlappingsmøtet, eller kan være en egen helg.  884 

- Hvis en går aktivt inn for å ha en helg som er ekstra fokus på sosialt er det 885 
bra, hvis det er en ekstra helg må det kanskje utgå.  886 

- Organisasjonen gavnes av internasjonalt arbeid, vi får midler for det 887 
senere.  888 

- Spring Weekend kan også støttes med mindre penger.  889 
- Blir feil å legge ned LLS hvis vi fremdeles sender folk til utlandet. Ikke 890 

nødvendigvis stryke LLS.  891 
- Har også sagt at vi skal satse mer internasjonalt.  892 
- Vi deltar allerede mye i utlandet gjennom IHEYO og på European Youth 893 

Days.  894 
- Flytte OrgSem? Veldig organisasjonstung vår. Ingenting for under 18 895 

mellom sommer og vinterseminaret.  896 
- Men OrgSem er midt mellom de to også. OrgSem bør også være om våren 897 

rett etter at nye styrer er valgt.  898 
- Kutt i LLS kan føre til mindre lokal aktivitet.  899 

 900 
 901 
Revidert forslag fra Synøve:  902 

- Heve deltakeravgift på OrgSem (+40 000) (lik som Arnlaugs) 903 
- Kutte Spring Weekend (15 000) (lik som Arnlaugs) 904 
- Kutte LLS (42 000) 905 
- SUM 97 000 kroner 906 

 907 
Nytt forslag fra Arnlaug:  908 

- Heve deltakeravgift på OrgSem (+40 000) (lik som Synøves) 909 
- Kutte Spring Weekend (15 000) (lik som Synøves) 910 
- Heve deltakeravgift på LLS (fakturere reise) (15 000) 911 
- Kutte Sosial sentralstyrehelg (23 000) 912 
- SUM 93 000 kroner 913 

 914 
VOTERING 915 
Støtter Synøves forslag: 5 personer 916 
Kontra: 4 personer 917 
 918 
Sentralstyret kutter Lokallagsledersamling, sender ikke deltakere på Spring 919 
Weekend, og hever deltakeravgift på OrgSem til 1500 kroner. Endringene legges 920 
inn i budsjettet umiddelbart.  921 

Sentralstyrets vedtak:  922 
 923 



”Sentralstyret vedtar Humanistisk Ungdoms foreløpige budsjett for 2013, 924 
med intensjon om å vedta endelig budsjett på Sentralstyremøte 1.-3. 925 
februar. ”  926 

 927 

Sak 78/12 Søknad til HEF om økonomisk støtte 2013 928 
Lyka forlat rommet under lørdagens behandling av denne saken.  929 
 930 
Marit ba om hjelp til å finne nye formuleringer, rette på språk og formelle feil og 931 
gå gjennom søknaden.  932 
 933 
Mye luft på toppen av arket, og synes det er penere med linjelikhet.  934 
 935 
I fjor la vi frem ulike scenarier der vi forklarte at vi ikke har kapasitet til å bruke 936 
opp pengene våre. Vi bør ikke søke om mer penger – vi må rette fokus utover i 937 
lokallagene. Vi har nådd kapasitet for bruk av driftsmidlene våre, men vi må 938 
forklare overfor HEF hvorfor vi ikke vokser.  939 
 940 
Søknaden ble diskutert og redigert i møtet, og enstemmig godkjent av 941 
sentralstyret. 942 

Sentralstyrets vedtak:  943 
 944 
”Sentralstyret oversender søknad om bidrag fra Human-Etisk Forbund i 945 
2013 og tilllater at AU gjør eventuelle redaksjonelle endringar før 946 
oversendingen.”  947 

 948 

Sak 79/12 Evaluering og navneendring for lokallagsledersamling 949 
Lyka var borte under denne saken.  950 
 951 
Sean orienterte med bakgrunn i sakspapiret, og foreslår å endre navn på 952 
Lokallagsledersamlingen til Ledersamling.  953 
 954 
En del av deltakerne var ikke ledere, da det ikke var alle lederne kunne. Det var 955 
kanskje mer en lokallagssamling heller enn en ledersamling. Snittvurdering var 956 
4,12 av 5.  957 
 958 
Ikke alle lokallagene var representert – en var riktignok i Amsterdam. Manglet 959 
også deltakere fra Harstad, Tromsø, Sandnes, og Glåmdal. Fikk godt utbytte rent 960 
organisasjonsmessig.  961 
 962 
Burde hatt mer tid til planleggingen, og burde sendt ut innkallingen tidligere.  963 
Det ble en del styremedlemmer, økonomiledere og nestledere heller enn ledere. 964 
Tror ikke de som var på samlingen så negativt på det.  965 
 966 
Om navnebytte:  967 
Synes fullt navn gir god beskrivelse av hva det er. Kunne heller endre til 968 
lokallagsstyresamling hvis det er i den retningen vi går.  969 
 970 



Kunne kanskje kalt det det? Men vi ønsker bare en fra hvert styre, og da blir det 971 
vanskelig å invitere bare en fra hver. Ulik størrelse på lokallagene også, det kan 972 
bli urettferdig. Ønsker oss aller helst lederen.  973 
 974 
Greit at man prefererer å sende lederen, men da er det litt dumt at et av målene 975 
er å styrke samholdet i styret.  976 
 977 
OrgSem er for å styrke styrene og organisasjonene. LLS er for ledere or at 978 
lederne skal bli trygge, og for at lederne skal knytte bånd og dele erfaringer og 979 
bli kjent.  980 
 981 
Ideelt sett skal de andre i styret ha samme informasjon som lederne. Men 982 
samtidig, det er ikke nødvendig at alle i styret vet alt om alt eller drar på kurs 983 
om alt – det er ikke noe negativt å ha arbeidsdeling.  984 
 985 
Noe i ordlyden som bør endres hvis det skal føles mer akseptert å sende en 986 
annen.  987 
 988 
Naturlig at man sender en vara hvis ikke lederen kan.  989 
 990 
Greia med samlingen er at den skal oppmuntre til ledervervet, men de fleste 991 
plassene må vi pushe en til å være leder siden få vil steppe opp. Noe av formålet 992 
er å belønne dem for at de tar det høyeste vervet. De har litt mer ansvar for å 993 
dra folk med.  994 
 995 
Grunnen til at folk ikke stiller til leder er fordi de føler det blir for mye arbeid, og 996 
det forsterkes til en viss grad av LLS. Det er i så fall litt bakvendt, LLS skal være 997 
en belønning, ikke et kurs. Det er også viktig å gjøre lederne trygge, og snakke 998 
om lederrollen, beredskap.  999 
 1000 
Lokallagsledersamling er mindre hierarkisk og gir bedre assosiasjoner til styret. 1001 
Det er ikke så langt navn at det er et problem. Lettere å misforstå 1002 
”Ledersamling”.  1003 
 1004 
Lokallagsledersamling er mye mer betegnende for innholdet.  1005 
 1006 
Man bruker veldig ofte forkortelsen LLS, noe som fjerner hensikten med å endre 1007 
det betegnende navnet. Samtidig, de som bruker forkortelsen er de mest 1008 
erfarne.  1009 
 1010 
Votering over innstillingen om å endre navnet. 1011 
For: 3 personer 1012 
Kontra: 4 personer  1013 
Avholdende: 2 personer 1014 
 1015 
Forslaget faller.  1016 
 1017 

Sentralstyrets vedtak:  1018 
 1019 
”Sentralstyret endrer ikke navn på lokallagsledersamlingen(LLS) til 1020 
ledersamlingen (LS).” 1021 



Sak 80/12 Eventuelt 1022 
Ingen saker.  1023 
Møtet ble avsluttet 15.30. 1024 
 1025 
Møtekritikk/Møteevaluering 1026 

- Artig med bowling, Synd at ikke alle var med 1027 
- God mat 1028 
- Fint og sosialt 1029 
- Bra til å holde møteregler, bra møtedrift. Kunne kanskje vært mer 1030 

punktlig.  1031 
- Jevnt over veldig bra 1032 
- Fint å få innføring i flere generelle saker 1033 
- Bra møte 1034 
- Gøy med sosialt 1035 
- Bra med utvalgsarbeid, jobbet bra der 1036 
- Flott at nesten alle var med!  1037 
- Imponerende å se at vi har jobbet så bra sammen denne helgen 1038 
- Bra å få tid til å ordne opp i IPU-utvalget, tid til utvalgsarbeid er bra 1039 
- Vi er blitt mye tryggere på å diskutere, mange gode kommentarer og 1040 

innspill 1041 
- Gikk som smurt 1042 
- Flinke til å være effektive, fint å ikke ha for mange saker 1043 
- Funker fint med utvalgsarbeidet i løpet av helgen, bra med 1044 

lokallagsrunden på en ny måte 1045 
- Spesielt lørdag var det mye uro i løpet av møte, mange som var 1046 

ukonsentrerte, men ellers bra 1047 
- Bra håndtert de tunge sakene!  1048 
- Fint med ny lokallagsorientering 1049 
- Flinke til å bruke møtereglene for det de er verdt 1050 
- Kan ta litt selvkritikk på møteledelsen i går, Synøve burde ikke ledet møtet 1051 

da vi snakket om budsjett – må passe på at ordstyrer ikke også er 1052 
saksbehandler.  1053 

- Ros til saksbehandlere for første gang! Veldig bra jobbet. Fint å dele på 1054 
det ansvaret.  1055 

- Kanskje er vi ikke alltid like klare på hva vi diskuterer, hva målet for 1056 
diskusjonen er. Det bør vi være flinkere til å avklare på forhånd. Lurt å 1057 
snakke med saksbehandler før møtet for å få avklart ting.  1058 

- Vært ganske flinke, mye tungt stoff, men kommet oss gjennom! 1059 
- Generelt bra med møtereglene selv om det noen ganger er litt mange 1060 

replikker.  1061 
- Det sosiale snakker for seg selv ;) Vi er flinke på det her i HU.  1062 
- Det var en liten ulempe at Valgkomiteen måtte trekke ut medlemmer av 1063 

SSt mens vi egentlig snakket om andre ting – folk burde få det med seg. 1064 
Helene minner om at man har lov til å si til dem ”Nei, det passer ikke nå, 1065 
vi må snakkes når det passer for meg.”  1066 

- Kunne vært fint å ha en runde i plenum på hva man fikk gjort i utvalgene. 1067 
IPU vil gjerne legge frem det de har planlagt til vinterseminaret.  1068 

- Bedre med møtestyringen, folk har skjønt.  1069 
- Mest mas å gå ut og spise, kunne like gjerne vært på huset og spist.  1070 
- Fint å fordele kompetansen med møteledelse. Fint å ha gode erstatninger 1071 

på det hvis leder er syk eller sliten.  1072 
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